
Hermed mit beskedne bidrag om TobaksProduktDirektivet. 

 

Jeg er 46 år, har været ryger i ca. 30 år, og har prøvet alt fra hypnose, plastre & nikotin tyggegummi 

for at bryde ud af den dårlige vane. Desværre er der ingen af de godkendte produkter der har virket 

over længere tid, og jeg er altid endt med at falde tilbage til tobakken, også selv om jeg mærker min 

krop ikke længere synes om det. 

 

For et år siden købte jeg min første e-cig, og selv om kvaliteten måske ikke var på højde med det 

jeg damper på i dag, så var jeg ret hurtigt klar over, at det var mit bedste alternativ til tobakken. 

 

I dag har jeg været 100% røgfri i 6 måneder, har det mærkbart bedre, og glemmer faktisk nogen 

gange min "dampmaskine" i flere timer af gangen, hvilket ville være utænkeligt som "almindelig" 

ryger. 

 

Jeg vil slet ikke udelukke det nok er en smule skadeligt at dampe, men da intet i forhold til tobak, 

og ulovliggøre de produkter der som det eneste holder mig væk fra selvsamme, virker i min verden 

fuldstændigt tåbeligt. 

 

Jeg håber I som beslutningstagere vil tænke jer godt om i denne sag. Forbyd salg til unge under 18 

år, men tænk på os, som bruger det som et alternativ til noget der er langt værre, men som sjovt nok 

gerne må sælges. 

 

Et forbud gør en masse "almindelige" mennesker til kriminelle, og baner blot vejen for et lukrativt 

sort marked, hvor moms og skat er en by i rusland, stop det! 

 

Mvh 

Jørgen Bredskov  
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